
CRÒNICA D'ACTIVITATS

RESUM DE L'ACTA DE LA REUNiÓ PLENÀRIA ANUAL

Tal com ja anunciàrem, tingué lloc, el dia 13 de juny, a la sala Sant Pau de la seu de l'Ins
titut d'Estudis Catalans, la Reunió Plenària anual.

Sembla que serà convenient que la Junta es reuneixi els 1 r i 3r dijous de cada mes, amb
convocatòria per ales Delegacions, i els 2n i 4t dijous en Junta ordinària,

Per unanimitat de tots els socis queda constituït el nou Consell Directiu, exceptuant l'e
lecció del vice-president, que serà una decisió interna del mateix Consell. (En la circular n. 24
es publicà la llista amb els noms dels components de la Junta elegida).

Quotes - El Sr. Domingo, amb números a la mà, demostra que ha arribat l'hora d'actualitzar

quotes, per tal de no quedar bolquejats dintre poc temps. S'aprova la de 1.500 ptes. per a l'any
1984. S'ha de tenir en compte que només es pot pensar en una eventual ajuda de l'Institut d'Es
tudis Catalans, per a publicacions.

El Sr. Villeqas, president actual de la Delegació del Bages, diu que la seva participacló ja
és molt alta, un 50 o lo del que cobren als seus socis i que creuen que no seria just augmentar
molt. Se li contesta que aquest assumpte cal tractar-lo en junta; el President' de l'Associació diu

que cada Delegació pot ser un cas.

Demana la paraula el Sr. Ainaud de Lasarte, que indica que ha estat un any dolent per a

l'economia. No hi havia subvenció de l'Institut; les publicacions generals a de les delegacions han
estat assumides per l'Entitat. Parla tot seguit de la nova edició-facsímil de Puig i Cadafalch

editada per la Generalltat, de la qual es procurarà donar un preu per als socis. Es dol de la doble

presentació deillibre: Col.leqi d'Arquitectes i Amics de l'Art Romànic.
El consoci Sr. Martínez Lahosa diu -com a prec- que les circulars haurien d'ésser més an

ticipades.
La Junta remarca que, de totes maneres, com a norma, se sap que les excursions es fan

cada tercer diumenge de mes i que ara ja s'ha aconseguit la publicació de les circulars d'una ma

nera normal. De tota manera, a començament de curs es procurarà fer un programa; per exemple,
es té previst:

Un curset sobre influència islàmica a Catalunya, del qual seran ponents, entre altres, el
Dr. Vernet, Juli Samsó i, si s'hi pot connectar, Rosselló Bordov, que podria parlar de ceràmiques
mallorquines.

També es pensa en un col.loqul sobre Arqueologia medieval, la seva actualitat i elsseus

problemes, i dirigit pel Dr. Manuel Riu.
Hom prepara un altre curset, en col.laboració amb Arnies dels Museus, sobre Iniciació al

romànic, en els seus aspectes:
Arquitectura religiosa/civil, Escultura, Pintura, Arts menors, Llibres,

amb ponents de la talla de Pierre Bonnassie, Salrach, Mn. Prats, de Girona. Serien de 10 a 12

conferències, que podrien tenir lloc els dies 17 -19-24-26 octubre i 2-7-9-14-21 novembre.
En el capítol de precs i preguntes, elSr. Villegas del Bages indica que els butlletins arri

ben amb retard, prega que consti en acta que és gràcies a la gestió telefònica de Maria Porter i
de la Secretària de la Delegació que poden tenir-los més ràpidament. Diu també que es continua
sense carnet.

En un altre ordre de coses, creu que s'hauria d'intentar fer més, no tan sols divulqàció:
per exemple, hi ha la neteja d'esglésies, els treballs conjunts facilitarien la coneixença. Ara bé,
les despeses poden ser cobertes amb subvencions d'Ajuntaments a de la Generalitat; així ho-han
trobat ells per a fer coses. Se'n podrien buscar per fer una biblioteca. Diu també que existeix
una desvinculació total entre la gent de Barcelona i de comarques.
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Per últim, indica que existeix un petit error en l'estat de comptes presentat; en lloc de
18.000.' ptes., s6n 43.000.·; se li contesta que se subvencionà la delegaci6 amb 25.000.· ptes.,
però que es faran constar totes les dades.

El President Sr. Cabestany contesta a la segona proposicló de la Delegació del Bages dient
que a Barcelona és més difícil fer com a comarques.

Pren la paraula el Sr. Martínez Lahosa dient que en les activitats no es parla de simbologia.
El Sr. Ainaud de Lasarte contesta que poca gent s'hi dedica; no és freqüent, sí, en canvi,

a l'estranger.
Indica també que la qüestió local, del qual sembla que s'apujarà el lloguer, la llum, etc.,

està encara molt verda. L'Institut no té prou lloc i cal compartir-lo amb altres. Amics dels Mu·
seus, per exemple, en les seves assemblees no han fet mai ús sinó d'un petit entresol.

Creu que, quan estiguin restaurades les pintures murals de Sant Vicenç de Rus, després de
treure-les del seu lloc i abans de tornar-les-hi, podrien ser objecte d'una exhibici6 a Barcelona i a

Manresa, com una activitat conjunta.
Maria Porter indica que, si s'avisa amb temps, pot arribar-se bé a qualsevol acte que es faci.

Costa contactar amb la gent; per exemple, aquest curs va fallar el curset sobre els àrabs i aleshores
s'ha d'improvisar a tota marxa.

El consoci Sr. Martínez Lahosa demana que es faci públic l'agraïment a la junta anterior,
per la labor portada a terme, cosa que fem amb molt de gust.

Nou curs - Es pensa començar ei dia 3 d'octubre, dilluns, amb un homenatge ai Sr. Botet i Cisó.
A més dels cursets de novembre i desembre, les excursions seran, segurament, i s'avisaran

en el butlletí corresponent, els dies 16 octubre, 20 novembre, 18 desembre i la gener.

Anuari-revista - Veient que Tahull (Taüll) ja està registrat, es proposa el nom de Tetramorfos;
a la coberta, hi anirien els quatre símbols dels evangelistes.

EXCURSiÓ A LA CERDANYA

Benvinguts tots, amics, aquesta tarda de dissabte a la plaça del Temple de la Saviesa i de la
Ciència, del qual molts de vosaltres dins l'estadi d'una o altra carrera vàreu ésser clients. Una de
liciosa, llarga i plàcida tarda de juny que voldríem resplendent i sense màcula.

La ruta prevista és llarga. Comarques i comarcades, valls, muntanyes, rius, rieres i rierols.
Vallès Oriental, Osona, el Ripollès, les verdes voreres del Ter i del Rigard, Planoles, Toses i la
Molina. Preciosos paisatges. Belles vistes. Portal d'entrada a la Cerdanya. Alp, Urtx, Oueixans i,
sobre un bell i enlairat turó, la sempre noble vila de Puigcerdà legítimament orgullosa de la seva

privilegiada posició geogràfica. Un salut a la preciosa plana. Bellver, Ger, Bolvir, Riu, Guils,
.

Vilallobent, Martinet, Toloriu, Lles.... I un salut especial al poble, no poble, vila de LI ívia. No
podríem pas oblidar els nuclis germans de la Guingueta, Sallagosa, Vallsabollera, Oceja i la
formosa postal de Font-rorneu. I també saludem el vetust Segre que amb la seva abundó d'aigües,
que baixen gemades de Finestrelles i del Puigmal, dóna verdor al fullatge i als prats que adornen
la plana i que trobarem ara curulls de les més delicades i oloroses flors. No oblidem tampoc una

mirada a les alteroses muntanyes que, en forma d'immensa sardana, com diria mossèn Cinto, en

volten i resguarden la planícia.
AI marge de la naturalesa viva i ard ida, entra el factor humà que ens ofereix amb naturali

tat i d'una manera galana, avui i sempre, la millor acollença.
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